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Vlada predložila da napad na zdravstvene radnike bude posebno krivično delo 

Vlada Srbije je predložila da se u Krivičnom zakoniku propiše posebno krivično delo i posebne kazne za napad na 

zaposlene u zdravstvenim ustanovama, saopšteno je posle sednice. 

U saopštenju piše da je „Izrada Nacrta krivičnog zakonika u toku i da će biti u skupštinskoj proceduri krajem 

godine“. 

Cilj je da bude obezbeđena veća zaštita zaposlenih u zdravstvenim ustanova i sprečavanje napada na njih, a kojima 

su često izloženi. 

To je predloženo „u cilju prevencije i zaštite zaposlenih u zdravstvenim ustanovama, u vezi sa poslovima koje 

obavljaju“, navodi se. 

Vlada Srbije usvojila odluke o broju budžetskih studenata na osnovnim, integrisanim, master i doktorskim 

studijama za školsku 2024/25. godinu. 

Na sednici je usvojena i više dokumenata – memoranduma o razumevanju o saradnji i protokola između vlada 

Srbije i bh.entiteta Republika Srpska iz različitih oblasti, 

Oni se odnose na oblasti kulture, prosvete, poljoprivrede, trgovine, turizma, brige o porodici i dijaspore, navodi se. 

Doneto je i Rešenje o davanju saglasnosti na Odluku o uspostavljanju saradnje između grada Užica, Srbija i grada 

Banja Luka, Republika Srpska, Bosna i Hercegovina, navodi se. 

 



 
 

 

 

Nekima od njih se u ovom trenutku život gasi... Više od 2.000 ljudi čeka na novi organ, a u Srbiji su od početka 

godine urađene tek 2 transplantacije: "Ne fali nam humanosti, već svesti" 

Više od 2.000 ljudi i dece u Srbiji čeka na najvažniji poziv u životu, donora i transplantaciju organa. Nekima od njih 

se u ovom trenutku život gasi... Zvaničnici kažu da nije problem ni u zakonu, niti u nedostatku humanosti, već u 

nedovoljnoj razvijenoj svesti o značaju doniranju organa, te pokreću nacionalnu kampanju oko ovog važnog 

životnog pitanja. 

Statistika je neumoljiva. Od početka godina u našoj zemlji je urađeno svega 2 transplantacije, a 11 porodica je 

odbilo da donira organe svojih najbližih koji su doživeli moždanu smrt. 

Jedan od onih koji prkosi ovoj statistici je Zoran Dragišić. On je pre šest godina iznenada izgubio suprugu. Bio je to 

najteži trenutak u njegovom životu, ali on nije imao dilemu da li treba da donira organe svoje supruge. Njegov 

odgovor je bio jasan - da. 

- Moja supruga je bila mlada, imala je sveta 44 godine kada je zbog aneurizme doživela moždanu smrt. To je bio 

najteži trenutak u mom životu, ali nisam imao dilemu da li treba da dam saglasnost za doniranje organa moje 

supruge. I kada bih ponovo vratio vreme, hiljadu puta bih doneo istu odluku. Činjenica da su organi moje supruge 

nastavili da žive u nekom drugom, bila je velika uteha za mene i moju porodicu, kao i to što smo u tom najtežem 

životnom trenutku imali mogućnost da nekome pomognemo - ispričao je Dragišić i dodao: 

- Nije lako doneti takvu odluku i razumem ljude koji imaju dileme - moralne, etičke, religijske.... Zato apelujem na 

SPC i druge verske zajednice da se uključe u ovu kampanju i daju podstrek doniranju organa, kako bismo kao 

društvo postali bolji i humaniji. Ne mislim da nama nedostaje humanost, ali nam nedostaje informiranost. 

Nekada 60 transplantacija godišnje, sada minimalan broj 

Mladen Todić, predsednik Udruženja pacijenata koji čekaju na transplantaciju organa "Zajedno za novi život", jedan 

je od onih kojem je pre sedam godina jedno "da" porodice donora organa, spaslo život. Tada mu je transplantirana 



 
 

jetra. Mladen je dobio šansu za novi život, a danas se zalaže da 2.000 onih koji čekaju na organ takođe dobiju svoju 

šansu za život. 

Inače, danas se obeležava Nacionalni dan donora, koji nas podseća na značaj transplantacije organa. 

- Ovaj dan dočekujemo sa minimalnim brojem dobijenih saglasnosti i izvršenih kadaveričnih transplantacija. Iz tog 

razloga su pacijenti koji su na listama čekanja za transplantaciju organa sa velikim očekivanjima i pozitivnim 

reakcijama dočekali vest da će se pokrenuti nacionalna kampanja koja ima za cilj podizanje svesti građana na temu 

doniranja organa, a samim tim i povećanje broja izvršenih transplantacija i spašenih života. Ovo je za sve pacijente 

koji čekaju transplantaciju tračak nade da će dočekati najvažniji poziv u životu, jer je država odnosno Ministarstvo 

zdravlja rešilo da transplantacioni program vrati na put na kom je bio pre pandemije korona virusa kada je godišnje 

obavljano i do 60 kadaveričnih transplantacija - poručio je Mladen Todić. 

Mladi životi se gase iz dana u dan 

Više od 100 zdravstvenih radnika je uključeno u najsloženiju medicinsku proceduru, kao što je transplantacija srca, 

objasnio je prof. dr Svetozar Putnik, kardiohirurg u Univerzitetskom kliničkom centru Srbije (UKCS). 

- Pre 11 godina smo obnovili, zapravo započeli transplantacioni program u UKCS, i za to vreme smo uradili 52 

transplantacije srca. U to je uključen čitam medicinski tim, a to su ljudi koji su 365 dana u godini, 24 sata dnevno, u 

pripravnosti za obavljanje transplantacije, pored obavljanja svog redovnog posla. To je sve teško, ali je mnogo teže 

kad vidite kako se neki ljudski život gasi iz dana u dan - izjavio je prof. dr Putnik i dodao: 

- Mi sada na odeljenju intenzivnog lečenja imamo jednog mladog dečka koji ima 21 godinu. I pitanje je dana kada 

će se njegov život ugasiti. Mi ćemo pokušati da mu pomognemo, ugradićemo mu verovatno pumpu, ukoliko se 

donor ne pojavi u nekom narednom periodu. 

"Najvažniji poziv u životu" 

Nacionalna kampanja, koju Ministarstvo zdravlja Srbije sprovodi u partnerstvu sa Hemofarm fondacijom i 

udruženjima pacijenata, zalaže se za podizanje svesti ljudi o važnosti doniranja organa i transplantacije, ali i 

donošenje zakona koji bi regulisao tu oblast i članstvo Srbije u Eurotransplantu. 

- Bez dovoljnog broja donora ne možemo da rešimo ovaj problem. Zakoni nisu problem, to možemo da rešimo za 

vrlo kratko vreme, problem je u svesti. Svi se zalažemo za transplantaciju, a kada dođemo do toga da kažemo "da" 

donorstvu i transplantaciju, tu nas nema. Zbog toga krećemo u najopsežniju kampanju - rekao je ministar zdravlja 

Zlatibor Lončar. 

On je pozvao sve na nacionalno jedinstvo oko ovog važnog pitanja. 

- Vreme je da se svi uključe i izjasne oko ovog pitanja - od institucija, crkve, organizacija i pojedinaca i podrže 

donošenje Zakona o presađivanju ljudskih organa. Ima primera gde se uključila crkva i taj problem se mnogo bolje 

rešava. Insistiraćemo da Crkva kaže svoje mišljenje - rekao je Lončar i dodao da će tim povodom uskoro da se 

sastane i sa srpskim patrijarhom Porfirijem. 

- Prepoznajući važnost donorstva, kroz kampanju "Najvažniji poziv u životu", koju sprovodimo od 2016. godine, 

želeli smo da pružimo šansu za život našim sugrađanima koji čekaju najvažniji poziv u životu. Pokazalo se da svaki 

put kada tu temu stavimo u fokus javnosti, broj donora i transplantacija u Srbiji raste. Tako je bilo 2016, 2019. i 

2023. godine. Spremni smo da ponovo pružimo podršku državi i društvu kako bi se konačno ovo pitanje rešilo u 



 
 

interesu života više od 2.000 ljudi koji su na listi za transplantaciju. Put do cilja je još dug, jer je za nestajanje liste 

čekanja na transplantaciju organa Srbiji potrebno najmanje deset donora na milion stanovnika, zbog čega vas sve 

pozivam da postanete donor - poručio je Ronald Zeliger, generalni direktor Hemofarma. 

 

 

Konferencija o dijagnostici i lečenju srčanih aritmija 

BEOGRAD - U Beogradu se danas održava Druga Konferencija Radne grupe za srčane aritmije Udruženja kardiologa 

Srbije, koja će okupiti domaće i gostujuće predavače iz najvećih elektrofizioloških centara Evrope i regiona. 

Predsednik Radne grupe za aritmiju Udruženja kardiologa Srbije dr Dejan Kojić izjavio je za Tanjug da će se na 

konferenciji govoriti o najnovijim trendovima u dijagnostici i lečenju srčanih aritmija. 

Prema njegovim rečima, druga konferencija Radne grupe za aritmiju Udruženja kardiologa Srbije okupiće više od 

200 učesnika iz zemlje i regiona i više od 20 predavača iz najvećih elektrofizioloških centara Evrope i regiona. 

"Cilj Konferencije je da se prikažu najnoviji trendovi u dijagnostici i lečenju srčanih aritmija", rekao je Kojić i naveo 

da će biti prikazane i najnovije tehnologije iz oblasti mapinga i kateterskih ablacija aritmija. 

Navodi da je konferencija namenjena prvenstveno elektrofiziolozima, kardiolozima, internistima, specijalizanatima 

interne medicine, ali i specijalizovanim medicinskim tehničarima i predstavnicima industrije koji su uključeni u 

kliničku podršku. 

Prvog dana Konferencije bavićemo se temama iz opšte i neinvazivne aritmologije. 

Drugi dan je predviđen za nove tehnologije, preporuke i strategije u oblasti dijagnostike i lečenja srčanih aritmija, 

sa posebnim fokusom na kateterskoj ablaciji, s obzirom da je kateterska ablacija danas terapija prvog izbora za 

najveći broj srčanih aritmija, rekao je dr Kojić. 



 
 

On navodi da se aritmije karakterišu nepravilnim srčanim radom, kada srce može da kuca u nepravilnom, 

ubrzanom ili usporenom ritmu i dodaje da osećaj da srce 'preskače', 'lupa' obično izazove strah kod velikog broja 

osoba. 

Prevalenca, odnosno učestalost aritmija je oko 5 posto, ali se razlikuje od tipa aritmije, rekao je dr Kojić. 

 

 

KISIĆEVA O AKTIVNOSTIMA "TORLAKA": Značajan porast učestalosti alergija, stručnjaci su tu da pomognu i 

olakšaju tegobe 

DIREKTORKA Instituta za virusologiju, vakcinu i serume "Torlak" prof. dr Darija Kisić poručila je da je ova institucija 

već decenijama prepoznata kao jedinstvena ustanova u Srbiji koja dijagnostikuje i uspešno leči alergijska stanja i 

oboljenja. 

Institut „Torlak” već decenijama prepoznat je kao jedinstvena ustanova u našoj zemlji koja dijagnostikuje i uspešno 

leči alergijska stanja i oboljenja. 

Imajući u vidu značajan porast učestalosti alergija (polen, grinje, ambrozija, trave, nutritivni alergeni…) u svim 

uzrastima jako je značajno da postoji mogućnost njenog ranog prepoznavanja i tretiranja. 

Samo preciznom i blagovremenom dijagnostikom dolazi se do adekvatne terapije. 

Stručnjaci iz Instituta „Torlak” su tu da pomognu i olakšaju tegobe uzrokovane alergijama - napisala je Kisićeva u 

opisu fotografija. 

 


